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نماینده ســابق مجلس با اشاره به شــیوه فعلی گشت 
ارشــاد، اظهار کرد: یکی از ظلم ها بــه نیروی انتظامی این 
اســت که نیرویی را که در مأموریت های اصلی خود موفق 
بوده، در مأموریتی که مربوط به او نیســت درگیر کرده اند، 
در حالی که ۳۶ دســتگاه وظایفی تعریف شــده برای امر 
حجــاب و عفاف دارند اما هیچکــدام به وظایف خود عمل 

نکرده اند.
احمد مازنی در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به جایگاه 
قانونی حق اعتراض برای مردم، اظهار کرد: طبق اصل ۲۷ 
قانون اساســی، هرگونه تجمع و حرکت های اعتراضی در 
معابر و اماکن فقط به شرط رعایت دو نکته، آزاد است. یکی 
اینکه مخل به مبانی اســام نباشد و دیگر اینکه مسلحانه 
برگزار نشــود. در این اصل نه تصریح شده و نه حتی اشاره 
شده که مردم برای برگزاری تجمعات، نیاز به کسب مجوز 

داشته باشند.
وی افزود: نکته جالب این است که یک بار شورای محترم 
نگهبان تبصره قانون مربوط به احزاب را که در آن قید شده 
بود احزاب برای برگزاری اجتماعات در اماکن و معابر باید از 
وزارت کشور مجوز بگیرند، به استناد اصل ۲۷ قانون اساسی 
برگشت داده و اعام کرده بود که در این اصل کسب مجوز 

از وزارت کشور یا هرجای دیگر قید نشده است.
نماینده سابق مجلس با یادآوری برخی اقدامات مجلس 
دهم در زمینه تهیه پیش نویــس برای برگزاری تجمعات، 
اظهار کرد: ما در دوره دهم مجلس هم طرحی تهیه کردیم 
که در کمیسیون شــوراها تصویب شده بود و کارشناسان 
همه نیروهای انتظامی، امنیتی و وزارت کشور دعوت شده 
بودند و به اســتناد اصل ۲۷ قانون اساسی، طرح مربوط به 
اجتماعات و راهپیمایی ها تهیه شده بود، اما متاسفانه در آن 
دوره ریاست وقت مجلس براساس این تشخیص که شرایط 
کشور حساس و امنیتی اســت اجازه مطرح شدن مصوبه 

کمیسیون شوراها در صحن را هم نداد.
وی ادامه داد: به نظر می رســد که اگر ما از ابتدا سنگ 
بنا را بر این می گذاشــتیم که طبق قانون اساسی تجمعات 

و راهپیمایی ها بدون حمل اســلحه و بدون اینکه مخل به 
مبانی اسام باشــد امکان برگزاری داشــته باشد، نتیجه 
بهتری می گرفتیم. ضمن اینکه در امر مبانی اسام، صحبت 
از اصول و اساس اسام است یعنی مواردی همچون توحید، 

معاد، نبوت.
این فعال سیاســی اصاح طلب تصریح کــرد: وقتی ما 
امــکان تظاهــرات آرام و قانونی را بــا محدودیت مواجه 
می کنیــم، نتیجه این اســت که اگر بخشــی از مردم به 
موضوعی اعتراض داشته باشند و آن اعتراض را اعام کنند، 
چون بر حاضران در تجمع کنترلی وجود ندارد و مشخص 
نیست که چه برنامه ای دارند یا چه کسانی هستند، تاش 
می شــود که این افراد متفرق شــوند و آنان نیز در پاسخ 
عصبانی می شــوند و دست به خشــونت می زنند و پاسخ 
متقابل دریافت می کنند. در این شرایط آتش بیاران معرکه 
هم سوءاستفاده می کنند و خروجی اش این خواهد شد که 

ادعا شــود مردم یا حکومت ظرفیت آزادی را ندارند. مازنی 
با بیان اینکه اکنون هم دیر نشده است و مجلس یازدهم و 
دولت می تواند براساس سخنان رئیس جمهوری درباره لزوم 
شنیدن اعتراضات، پیش نویس مجلس دهم در این زمینه را 
بررسی کند، اظهار کرد: حتی می توان پیش نویس دیگری 
تهیه کرد و این موضوع برگزاری تجمعات و راهپیمایی ها را 
براساس قانون اساسی به نتیجه رساند. می توان مکان های 
مشخصی را برای تجمعات تعیین کرد و عاوه بر این رسانه 
ملی هم همین کاری که الان در قالب برنامه شــیوه انجام 
می دهد، حفظ کند و این رویکرد را ادامه دهد. به خصوص 
که لازم است افراد از دو طیف فکری مختلف این مناظرات 
را برگزار کنند تا مردم خودشــان تشخیص دهند که چه 

دیدگاهی درست تر است.
این نماینده سابق مجلس با اشاره به شیوه فعلی گشت 
ارشاد، تصریح کرد: یکی از ظلم هایی که به نیروی انتظامی 

شــده همین است؛ نیرویی که در مأموریت های اصلی خود 
موفق و حافظ امنیت و ثبات کشور بوده و شهدای بسیاری 
در این زمینه داشته اســت، در مأموریتی که مربوط به او 
نیســت وارد و درگیر کرده اند، در حالی که ۳۶ دســتگاه 
وظایفی تعریف شــده برای امر حجــاب و عفاف دارند اما 

هیچکدام به وظایف خود عمل نکرده اند.
مازنــی تاکید کرد: مــا در مجلس دهــم در تحقیق و 
تفحص هایی که داشــتیم از جمله در مورد امر به معروف و 
نهی از منکر و مسئله عفاف و حجاب هم تحقیق و تفحص 
انجام دادیم و تمام دستگاه در این امر نمره پایینی گرفتند 
که همه این دســتگاه ها را به عنوان متخلف به قوه قضائیه 
معرفی کردیم. این دســتگاه هایی که به وظایف خود عمل 
نکردند از دو حالت خارج نیست یا تخلف کردند یا وظایفی 
که برایشان تعریف شده قابل اجرا نبوده است. چه کسی باید 
این را رسیدگی کند؟ پاسخ مجلس شورای اسامی است. یا 
این موضوع بررسی نشده یا اگر بررسی شده هم نتایج این 

بررسی به مردم اعام نشده است.
وی با اشــاره به شیوه فعلی اجرای گشت ارشاد، تصریح 
کرد: هم قانون و هم شــیوه اجرای آن ایراد دارد و به نظر 
می رسد با رخدادهای اخیر باید گشت امنیت اجتماعی به 
این شکل فعاً متوقف شــود و مجلس، دولت، قوه قضائیه 
و مرکــز پژوهش های مجلس با اســتفاده از متخصصان و 
صاحبنظران رشــته های مختلف دینی، جامعه شناســی، 
روانشناســی، مردم شناسی و در یک فرایند گفت وگومحور 
این مباحث انجام شده را به شکل زنده به سمع و نظر مردم 
برسانند. مردم اگر به صورت اقناعی بحثی را بشنوند خیلی 
راحت تر می پذیرند. مردم اگر اقناع شوند همراهی می کنند.

این فعال سیاســی اصاح طلب با اشاره به سوءاستفاده 
برخی جریان های مخالف جمهوری اســامی از مســائل 
اخیــر، گفت: آنان از هر فرصتی بــرای ضربه زدن به ایران 
و جمهوری اسامی استفاده می کنند، ما نباید بهانه دست 
آنان بدهیم و باید جلوی سوءاســتفاده آنان را بگیریم و نیز 

نباید اجازه دهیم که جوانان ما سرخورده شوند.

احمد مازنی:

مجلس یازدهم طرح برگزاری تجمعات را تصویب کند

یک عضو هیات رئیســه کمیســیون حقوقی و قضایی 
مجلس بر لزوم پیگیری حقوقی اقدامات شــبکه تلویزیونی 
ایران اینترنشــنال از طریق اداره ارتباطات بریتانیا )آفکام( 
به عنوان کشــور میزبان این شبکه تلویزیونی توسط وزارت 
امور خارجه و قوه قضائیــه تاکید کرد و گفت: گردانندگان 
شبکه های تلویزیونی فارسی زبان خارج نشین نباید احساس 
کنند که می توانند به راحتی به اغتشاش و تخریب و براندازی 

فراخوان دهند.
محمدتقی نقدعلی در گفت وگو با ایسنا با تاکید بر لزوم 
استفاده از ظرفیت های برون مرزی جهت دفع شر و پیگیری 
حقوق ملت ایــران، گفت: یکی از عرصه هایی که باید بیش 
از گذشــته در جهت پیگیری حقوق ملــت ایران پیگیری 
کنیم، استفاده از ظرفیت های بین المللی یا برون مرزی برای 
پیگیری حقوق یا دفع شــروری که برای ملت ایران حاصل 
می شود یا اقداماتی که علیه تمامیت ارضی و امنیت ملی ما 

ایجاد می کنند، است.
وی با اشــاره به مطالب منتشــر شــده از سوی شبکه 
تلویزیونی ایران اینترنشنال طی روزهای اخیر و تشویق این 
شــبکه به ادامه اعتراضات در جمهوری اسامی ایران اظهار 
کرد: یکی از مصادیقــی که باید برای پیگیری حقوق مردم 
و دفع شر از ظرفیت های بین المللی استفاه کنیم، اقداماتی 
علیه شبکه تلویزیونی ایران اینترنشنال و شبکه های مشابهی 
است که به شورش، تخریب و براندازی دعوت می کنند و علناً 
در پی ســقوط یک حاکمیت مستقل و به رسمیت شناخته 

شده توسط نهادهای بین المللی و ضربه زدن به او هستند.
دبیر کمیســیون حقوقی و قضایی مجلس همچنین به 
قوانین جاری در بریتانیا به عنوان میزبان شــبکه تلویزیونی 
ایران اینترنشنال اشاره و تاکید کرد: با توجه به ظرفیت های 
حقوقی اداره ارتباطــات بریتانیا )آفکام(، یقیناً این ظرفیت 
حقوقــی باید از طرف وزارت امور خارجه و قوه قضائیه مورد 
استفاده قرار بگیرد. من در اولین اقدامی که به همراه ریاست 
و اعضای محترم کمیســیون قضایی مجلس انجام خواهم 
داد، پیگیــری این اقدام خواهد بود و در صورت فراهم بودن 
فرصت، موضوع را به شکل تذکر شفاهی به سیستم قضایی 

و دولت متذکر خواهم شد.
نقدعلی گفت: گردانندگان شبکه های تلویزیونی فارسی 
زبان خارج نشین نباید احساس کنند که می توانند به راحتی 
به اغتشــاش و تخریب و براندازی فراخــوان دهند و حتی 
راه هایی برای ضربه زدن بــه اموال عمومی، تمامیت ارضی 
و دارایی های مــردم معرفی کنند؛ اینها نباید فکر کنند که 
کسی به کسی نیست بلکه نظام مقدس جمهوری اسامی به 
پشتوانه حمایت های خیل عظیم میلیونی مردم خود از کنار 

این اقدامات نخواهد گذشت.
ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه نیز در نشست 
خبری خود در تاریخ ۱۱ مهر ۱۴۰۱ طی اظهاراتی گفت: از 
نظر ما  فعالیت های شــبکه مورد اشاره )ایران اینترنشنال( 
رسانه ای نیست، این شبکه را رسانه تلقی نمی کنیم؛ چراکه  
عملکرد و ماهیت آن رســانه ای نیست. رسانه های برجسته 

و رســانه هایی که برای خودشان وظیفه ذاتی قائل هستند 
باید نسبت به فعالیت این رسانه ها که تخریب کننده چهره 

رسانه های مستقل هستند، تذکر دهند.
وی همچنین درباره عملکرد رســانه های فارسی زبان در 
انگلیس در ارتباط با تحولات اخیر در کشور و این که آیا وزارت 
خارجه اقدامی را برای پیگرد عملکرد  این رسانه ها انجام داده 
است؟ اظهار کرد: متأسفانه در شرایط اخیر، شاهد اقدامات 
خارج از عرف برخی از شبکه هایی بودیم که مدعی هستند 
رسانه هســتند و وظیفه اطاع رسانی را انجام می دهند. در 
کمال تأســف، این گونه رسانه های مدعی به کارخانه دروغ 
ســازی و اتاق عملیات نه فقط عملیات رسانه ای، بلکه اتاق 
عملیات تحریک آمیز، تشویق خشونت، ترویج قتل، تحریک 
برای حمله به امکان عمومی، مرکز آموزش درســت کردن 
کوکتل مولوتوف و نحوه هجوم به امکان دولتی و نحوه ایجاد 

آشوب و بلوا و بی ثباتی تبدیل شده اند.
کنعانی افزود: اســم اینها را چه بایــد بگذاریم؟ آیا اینها 
رسانه هستند؟ چگونه رسانه ای هستند  که روزانه روش های 
مختلف غیر اخاقی اعم از دروغ پردازی و خشونت را ترویج 
می کند؟ این اتاق عملیات و مرکز ترویج خشــونت است و 
فعالیت چنین رسانه های با هیچ معیاری قابل قبول نیست؛ 
نه با معیارهای ملی کشــورهایی که این رســانه ها در آنجا 
حضور دارنــد و فعالیت می کنند و نه بــا عرف مورد قبول 

بین المللی.
وی تاکید کرد: جمهوری اسامی ایران در این زمینه به 

مسئولیت خود عمل خواهد کرد و هم به کشورهای پذیرنده 
تذکر جدی داده شــد و هم از طریق کشــورهای مرتبط و 
دوســت تذکر جدی بــه آنهایی که از اینهــا حمایت مالی 
می کنند، داده شده و به صورت جدی و قاطع اعام شده که 
جمهوری اسامی ایران از ظرفیت های خود در چارچوب های 
مختلف اعم از حقوقی و سیاســی به صورت جدی استفاده 
خواهد کرد و نســبت به این شبکه ها که نه کار رسانه ای و 
خبری بلکه عما کار تروریستی انجام می دهند اقدام خواهد 
کرد و از ظرفیت های حقوقی و سیاسی استفاده خواهد کرد.

بر اســاس آن چه همشــهری  آناین با توجه به ترجمه 
یونس شکرخواه سه شنبه ۲۰ دی ۱۳۹۰ منتشر کرده است: 
اداره ارتباطات بریتانیا )آفکام( که ۲۹ دسامبر ۲۰۰۳ تشکیل 
شد در واقع سازمان تنظیم کننده مقررات رسانه ای بریتانیا 
اســت. آفکام در ذیل قانون ارتباطات بریتانیا مصوب ۲۰۰۳ 

)مصوبه پارلمان بریتانیا( فعالیت خود را آغاز کرد.
آفکام بر فعالیت های ایســتگاه های رادیویی، تلویزیونی، 
خطوط ثابــت دوربرد تلفنی و موبایل و بــر امواج رادیویی 
وســائل بی ســیم )از امواج رادیویی تاکسی ها تا امواج مورد 

استفاده ها قایق ها( نظارت می کند.
آفــکام که از طریق پــول صنایع ارتباطــی و اعتبارات 
پارلمانی اداره می شــود و در برابر پارلمان بریتانیا پاسخگو 
اســت، می تواند نسبت به محتوای مضر رسانه ها، تعرض به 
حریم خصوصی و برخورد غیرمنصفانه رسانه ها با مخاطبان 

واکنش نشان دهد.

رئیــس جمهور در مراســم آغاز ســال تحصیلی جدید 
دانشــگاه ها که با حضور پرشــور دانشــجویان همراه بود، 
دانشــگاه ها و مراکــز علمی کشــور را اتاق اندیشــه ورزی 
دولت دانســت و گفت: اندیشه ورزی دانشگاه ها برای یافتن 
راهکارهای مســائل جامعه همواره مورد توجه دولت خواهد 

بود.
به گزارش ایسنا،  سید ابراهیم رئیسی صبح شنبه برای 
آغاز ســال تحصیلی ۱۴۰۲-۱۴۰۱ دانشگاه ها، موسسات و 
مراکز آموزش عالی سراسر کشــور در دانشگاه الزهرا )س( 

حضور یافت.
رئیس جمهور با اشاره به اینکه امروز قریب به ۶۰ درصد 
از دانشجویان کشور را دانشجویان دختر تشکیل می دهند، 
برخــورداری توأمــان از روحیه تحقیــق و پژوهش با علم 
و بردباری دختران دانشــجو را در این زمینه موثر دانســت 

و افزود: در ســال های پس از پیروزی انقاب اسامی زنان 
زیادی در عرصه های دانشــگاهی کشور خوش درخشیده و 
حتی توانسته اند توانایی های خود را در عرصه های جهانی نیز 

به رخ جهانیان بکشند.
رئیســی تصریح کرد: وقتی یک بانوی فرهیخته ایرانی 
در سطح جهانی دســتاورد علمی مهمی را ارائه می کند، بر 
ســکویی قرار می گیرد، پرچم جمهوری اسامی برافراشته 
و ســرود ملی ایران نواخته می شود، این برای کشور قدرت 
می آفریند. وی با بیان اینکه علم و دانش از مؤلفه های مهم 
قدرت و توانایی هستند، گفت: امروز کشور با همت اساتید و 
دانشجویان به سطوح بالایی از قدرت و توانایی دست یافته 
اســت. در حالی که روزگاری در این کشور نیازمند واردات 
سیم خاردار بودیم و همان را نیز از ما دریغ می کردند، امروز 
در زمینه های مختلف علمی و صنعتی با وجود گسترده ترین 

تحریم ها به پیشرفت های خیره کننده ای دست یافته ایم و به 
مدد الهی این مسیر همچنان ادامه خواهد داشت.

رئیس جمهور در بخش دیگری از ســخنانش با تبریک 
به دانشــجویان جدیدالورود تصریح کرد: شــما همه همت 
و تــاش خود را وقف تحقیق و پژوهــش کنید، دولت نیز 
همه تاش خود را برای تمهید لــوازم و امکانات لازم برای 
شما بکار خواهد گرفت. رئیســی رفع دغدغه اشتغال برای 
دختران و پسران دانشجو را از تکالیف دولت دانست و گفت: 
دولت دانشگاه را اتاق اندیشه ورزی خود می داند و انتظار دارد 
دانشــگاه ها و مراکز علمی با اندیشه ها و ابتکارات نو به یاری 

دولت بشتابد.
وی در ادامه ســخنان خود با اشــاره به رد پای دشمن 
در اغتشاشــات اخیر اظهار داشت: دشمن تصور می کرد که 
می تواند در ظرف دانشــگاه امیال خود را دنبال کند، غافل 

از اینکه دانشــجویان و اســاتید ما بیدار بوده و اجازه تحقق 
خیال های باطل دشــمن را نخواهند داد و حتماً در عرصه 
علم و دانش نیز مانند دیگر عرصه ها دشمن را ناکام خواهند 
گذاشــت. رئیســی با تبیین منطق دولت در مذاکرات رفع 
تحریم و تاش دشــمن برای تحمیل شروط خود به ایران 
گفت: از ابتدا اعام کردیم میز مذاکره را ترک نخواهیم کرد، 
اما به مذاکرات عزتمندانه پایبند خواهیم بود و امروز منطق 

جمهوری اسامی ایران در دنیا مورد پذیرش است.
پیش از سخنان رئیس جمهور وزرای بهداشت، درمان و 
آموزش پزشــکی، علوم و تحقیقات و فناوری و نیز نماینده 
اســاتید و نماینده دانشــجویان و رئیس دانشگاه الزهرا در 
سخنانی ضمن تبریک آغاز سال تحصیلی جدید دانشگاه ها، 
مؤسســات و مراکز آموزش عالی برای دانشــجویان آرزوی 

موفقیت کردند.

فرمانده نیروی دریایی سپاه گفت:خلیج فارس در امنیت 
کامل قرار دارد و ما می توانیم امنیت این آبراه بین المللی را با 
مردم منطقه و کشورهای همسایه خلیج فارس تامین کنیم.
علیرضا تنگســیری در آئین ســی و پنجمین ســالگرد 
شــهدای خلیج فارس بابیان اینکه یاد شــهدا باید به عنوان 
یک الگو برای جامعه زنده  بماند اظهار کرد: رزمندگان دفاع 
مقدس با دست خالی، اما با اعتقاد به اهل بیت )ع( و توکل به 
خدا با رهبری های امام راحل توانستند از استکبار جهانی زهر 
چشــم بگیرند و قدرت جمهوری اسامی را به رخ دشمنان 

بکشند.
وی تصریح کرد: دشمن همزمان با هفته دفاع مقدس و 
در زمانی که رئیس جمهور در صحن ســازمان ملل با اقتدار 
تصویر شــهید حاج قاسم ســلیمانی را بالا می گیرد، تاش 
می کنــد در خصــوص حادثه ای که دســتگاه قضا در حال 
بررســی موضوع است، با سوء اســتفاده از شرایط دست به 

توطئــه بزند.  فرمانده نیروی دریایی ســپاه عنوان کرد: در 
شــرایطی که دشمن به دنبال ضربه زدن به نظام جمهوری 
اسامی است باید ملت ایران بصیرت داشته باشند و بدانند 

خون شهدای این آب و خاک خشک نشده است.
تنگسیری یادآور شد: از ۶ ســیلی که جوانان ایرانی در 
دوران دفاع مقدس در خلیج فارس به استکبار جهانی زده اند، 

چهار سیلی از سوی جوانان بوشهری بوده است.
وی با اشــاره به اینکه در سال های جنگ تحمیلی به ۶۱ 
کشتی ایران، سکوهای نفتی  نوروز، سروش  و مناطق نفتی 
بهــرگان و خارگ حمله کردند، خاطر نشــان کرد: ما برای 
تامین امنیت  و حفظ منافع کشور در خلیج فارس با دست 

خالی مقابله به مثل کردیم وگرنه ما آغازگر جنگ نبودیم.
فرمانده نیروی دریایی سپاه  گفت: در اوج این دشمنی ها 
ساکنان مناطق نفت خیز و کارکنان پرتاش شرکت نفتی 

هم ایستادگی کردند تا صادرات نفت قطع نشود.
تنگســیری با بیان اینکــه اکنون امروز جوانــان ایرانی 
توانسته اند پیشرفته ترین شناورها و تجهیزات نظامی را تولید 
کند، افزود: این درحالی است که در زمان طاغوت این امکان 

وجود نداشت و ما به کشورهای دیگر وابسته بودیم.
وی عنوان کرد: آمادگی و توان تجهیزاتی نیروی دریایی 
سپاه قابل مقایسه با ۳۵ ســال گذشته نیست و این نشان 
می دهد اگر روی پای خود بایســتیم حتــی اگر در تحریم 

باشیم هم می توانیم پیشرفت کنیم.
فرمانده نیروی دریایی سپاه گفت: امروز و در سایه تاش 
سپاهیان پرتاش سپاه به نقطه ای رسیده است که مجهز به 

پیشرفته ترین تجهیزات نظامی است.
به گفته تنگســیری، تا پایان ســال شــناور دوم شهید 
سلیمانی هم ساخته می شود و این ناو پدیده ای نظامی است.
وی گفت: امروز خلیج فارس در امنیت کامل قرار دارد و 
ما می توانیم امنیت این آبراه بین المللی را با مردم منطقه و 

کشورهای همسایه خلیج فارس تامین کنیم.
فرمانده نیروی دریایی سپاه بابیان اینکه امنیت کامل در 
خلیج فارس برقرار است، افزود: دشمنان به دنبال بازار خود 
هســتند و تاش می کنند به بهانه ای حضور خود را توجیه 
کنند. تنگسیری اظهار کرد: شــهید مهدوی و همرزمانش 
امروز الگوی مبارزه و مقاومت و ایســتادگی نسل جوان در 

برابر دشمنان و بدخواهان هستند.

یک عضو هیات رئیسه کمیسیون حقوقی:

وزارت امور خارجه و قوه قضائیه از »ایران اینترنشنال« شکایت کنند

رئیسی در مراسم آغاز سال تحصیلی دانشگاه الزهرا)س(:

دانشجویان و اساتید ما اجازه تحقق خیال های باطل دشمن را در محیط دانشگاه نخواهند داد

فرمانده نیروی دریایی سپاه:

امنیت کامل در خلیج فارس برقرار است

پیام تسلیت رهبر انقلاب در پی درگذشت 
سید رضا موید

آیت الله خامنه ای در پیامی درگذشت شاعر آئینی با اخاص آقای سید رضا 
موید را تسلیت گفتند.

در پیام رهبر انقاب اســامی آمده است: درگذشت شاعر آئینی با اخاص 
جناب آقای ســید رضا مویــد رحمة الله علیه را به فرزنــدان و خاندان گرامی 
ایشان و به جامعه ادبی خراسان تسلیت عرض میکنم. شعر روان و دلنشین این 
هنرمند مومن که غالباً در خدمت معارف و ارزشــهای دینی است یادگار ارزنده 
او در اینجا و ذخیره گرانبهای او برای نشــأه اخروی است ان شاءالله. خداوند او 
را با شــهیدان محشور فرماید که همواره محافل یاد آنان را با سروده های خود 

رونق  می بخشید.

صادق زیبا کلام:
طبق درخواست حراست دانشگاه تهران 

ممنوع التدریس شدم
یک استاد دانشگاه تهران درباره ممنوع التدریس شدن در این دانشگاه گفت: 

به من گفته شد که حراست دانشگاه من را ممنوع التدریس کرده است.
صادق زیبــا کام در گفت وگو با ایلنا، درباره ممنوع التدریس شــدنش در 
دانشــگاه تهران گفت: سال ۹۷ از دانشگاه علوم تحقیقات اخراج شدم، البته به 
صورت پاره وقت آن زمان در دانشــگاه تهران بودم که بازنشســته شدم، منتها 
گروه حقوق و علوم سیاســی تقاضای استاد ممتازی را برای من درخواست داد 
و پرونده هم تشکیل شــد اما امروز با گذشت ۴ سال هنوز تصمیمی برای این 
مســاله گرفته نشده است و مشخص نیست بالاخره چه پاسخی می خواهند به 

درخواست دانشکده حقوق و علوم سیاسی بدهند.
این اســتاد دانشــگاه ادامه داد: بسیاری از دانشــجویان عاقمند بودند که 
کاســی با من داشته باشند و گروه علوم سیاسی برای من این ترم، یک درس 
با عنوان تحولات سیاســی و اجتماعی در نظر گرفت و گفتند ۴۰ دانشجو هم 

این درس را برداشته بودند اما تصمیم گرفته شد به استاد دیگری داده شود. 
وی افزود: به من گفته شد که حراست دانشگاه من را ممنوع التدریس کرده 

است. 
زیباکام در پاســخ به ســوالی مبنی بر این که آیا با حراست دانشگاه تهران 
درخصوص ممنوع التدریس شدنش گفت وگویی داشته است یا خیر، بیان کرد: 
یکی دو بار به حراســت دانشــگاه رفتم که مسئول حراست تشریف نداشتند و 

نتوانستم پاسخی درباره ممنوع التدریس بودنم، دریافت کنم.

گزارش نهایی ابعاد پرونده »مهسا امینی«
به صحن مجلس می رود

سخنگوی کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها از جمع بندی نهایی گزارش 
پرونده فوت مهســا امینی در نشست این هفته کمیسیون و ارائه آن به صحن 

مجلس جهت قرائت در اولین فرصت خبر داد.
علی حدادی در گفت وگو با ایســنا، درباره آخرین وضعیت پیگیری پرونده 
مهسا امینی در مجلس، بیان کرد: باتوجه به ارائه یک نسخه از گزارش پزشکی 
قانونی در خصوص پرونده فوت مهسا امینی به مجلس، در این هفته کمیسیون 
امورداخلی کشور و شــوراها جمع بندی نهایی را در خصوص ابعاد این پرونده 

انجام خواهد داد.
وی در ادامه اظهار کرد: در این هفته گزارش نهایی کمیســیون در خصوص 
ابعاد این پرونده به هیات رئیسه مجلس ارائه خواهد شد و با توجه به اهمیت این 
موضوع انتظار می رود با اولویت و در اسرع وقت گزارش کمیسیون در دستورکار 

صحن مجلس قرار گیرد.

پیام معاون اول قوه قضائیه برای هفته نیروی انتظامی
معاون اول قوه قضائیه به مناسبت هفته نیروی انتظامی پیامی صادر کرد.

به گزارش ایســنا، در پیام محمد مصدق معاون اول قوه قضائیه آمده است: 
فرا رســیدن هفته نیروی انتظامی که یــادآور مجاهدت ها و نقش آفرینی های 
حماســی، ماندگار و فداکارانه مدافعان امنیت و حافظان نظم و آرامش جامعه 
اســامی است را به فرماندهان، مدیران، کارکنان و یکایک خادمان ملت در آن 

مجموعه فراجا تبریک عرض می نمایم.
امنیت، اعتماد، پویایی و نشاط ثمره حضور نیروی انتظامی مقتدر در جامعه 
اســت و شــوکت، عظمت و قدرت کشــور ایران منبعث از تاش های سترگ 
دلاورمردی های بزرگ مردانی است که خالصانه از امنیت نظام مقدس جمهوری 
اسامی ایران حراست و محافظت می نمایند. بی شک نکوداشت این رشادت ها 
و فداکاری ها از ســوی ملت بزرگ ایران نشــان از ایمان و باور قلبی به خدمات 
ارزنده فرزندان غیور و ســبزپوش این نیروی پرتوان است که با رویکرد جامعه 
محوری و تکیه بر اصول اسامی به امین مردم تبدیل شده و با اخاق مداری به 
عنوان مظهر اقتدار نظام جمهوری اسامی ایران به ادای وظایف خویش مشغول 
است. اینجانب ضمن گرامیداشت مقام شامخ شهدای پرافتخارنیروی انتظامی و 
با تقدیر و تشکر از زحمات بی شائبه فرماندهان و کارکنان این نیرو، از ایزد منان 
موفقیت های روزافزون در راستای اعتای نظام مقدس جمهوری اسامی ایران 

را تحت زعامت فرماندهی معظم کل قوا )مد ظله العالی( خواستارم.

سخنگوی شورای نگهبان:
طرح امکان رای گیری الکترونیکی نمایندگان مجلس 

تایید شد
سخنگوی شورای نگهبان گفت: طرح امکان رای گیری الکترونیکی نمایندگان 

مجلس در شورای نگهبان تصویب و به قانون تبدیل شد.
به گزارش ایســنا، هادی طحان نظیف در نشست خبری با اشاره به طرح ها و 
لوایح بررســی شده در شورای نگهبان گفت: طرح امکان رای گیری الکترونیکی 
نمایندگان مجلس در شورای نگهبان تصویب و به قانون تبدیل شد. سخنگوی 
شورای نگهبان افزود : مجلس ابهامات شورای نگهبان در خصوص »طرح الزام 
به ثبت معامات غیر منقول« را رفع نکرده و بر مصوبه قبل و ارسال به مجمع 
تشخیص مصلحت نظام اصرار دارد. در هر حال قبل از ارسال به مجمع تشخیص 
مصلحت نظام باید ابهامات آن را رفع کند. وی در پاســخ به سوالی درباره طرح 
شــفافیت گفت: اکثر ایرادات طرح شفافیت برطرف شد و هفته گذشته جلسه 
کمیسیون برگزار شد و اگر کار در کمیسیون تخصصی تمام شده باشد باید در 
نوبت صحن قرار گیرد و به شــورا ارســال شود. نسبت به ایرادات هیات نظارت 
راجع به محتوای این طرح را باید از مجلس بپرسید که آیا ایرادات هیات نظارت 
برطرف شده یا خیر. طحان نظیف در پاسخ به سوالی درباره اصاح قانون حجاب 
و اینکه آیا از مجلس طرحی به شــورا ارسال شده یا لایحه ای دریافت کردید ؟ 
گفت: اگر منظور مصوبه رسمی هست، خیر چیزی ارسال نشده و اگر چیزی در 
مجلس یا شورای عالی انقاب فرهنگی در حال بررسی باشد بنده اطاع ندارم 
و باید از نمایندگان یا اعضای شورای انقاب فرهنگی بپرسید. طحان نظیف در 
پاسخ به سوالی درباره اظهارات اخیر معدود مسئولان که موجب التهاب بیشتر 
درکشــور شده اند و اینکه آیا این اظهارات در زمان بررسی صاحیت آنها اعمال 
می شود؟ گفت: معیارهای قانونی روشن است و اگر اظهارات افراد برخاف قانون 
باشــد، ازسوی مراجع قانونی به ما اعام می شود و ما در بررسی صاحیت ها به 
آنها رسیدگی می کنیم. طحان نظیف درباره حوادث اخیر گفت: مواضع شورای 
نگهبان درباره حوادث اخیر در بیانیه ای که منتشر شد آمده است. بیانات رهبر 
انقاب در این خصوص بسیار راهگشا بود و اتفاقات اخیر فراتر از اعتراض قانونی 
بود. قانون اساســی اعتراض قانونی را به رســمیت می شناسد اما اتفاقات اخیر 
اغتشاش بود که با پشتیبانی دشمن انجام شد که البته ناکام ماند. طحان نظیف 
در پاســخ به سوالی درباره رویکرد شــورای نگهبان پیرو اصاح ساختار گشت 
امنیــت اخاقی گفت: اختیار قانونی مجلس این اســت که چیزی را اصاح و 
تغییراتی در آن اعمال کند؛ لذا در صورت بررسی این موضوع در مجلس و ارجاع 
آن به شورای نگهبان، مسئله در این شورا مورد بررسی قرار خواهد گرفت. وی 
در ادامه در پاســخ به سوالی درباره اصاح اصل ۲۷ قانون اساسی و با اشاره به 
رفع نواقص این اصل گفت: قانون اساسی مهمترین سند حقوقی کشور است و 
اصول قانون اساسی نیاز به تایید شورای نگهبان ندارد؛لذا تاکنون شورای نگهبان 
نسبت به اصل ۲۷ تفسیری نداشته است. سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به 
ســوالی مبنی بر اینکه آیا اصل ۵۰ قانون اساسی نیاز به تفسیر شورای نگهبان 
دارد و این اصل چرا مغفول مانده اســت؟ گفت: معمولا نیاز به تفسیر در خال 
اجرا رخ می دهد. اگر اصول قانون اساســی نیاز مند تفسیر باشند و درخواستی 
مطرح شــود شورا آن را بررسی می کند. البته موضوع حفاظت از محیط زیست 
موضوع مهمی اســت اما به نظر می رســد که در این حــوزه باید به موضوعات 
اجرایی توجه کرد، با این حال اگر مقرره و بخشنامه ای خاف موضوعات وجود 

داشته باشد می توان از طریق مراجع آن را ابطال کرد.

اخبار کوتاه

نماینده مردم شــهر زاهدان گفت: پزشکی 
قانونی تعداد کشته های حادثه هفته پیش این 
شهر را ۲۵ نفر اعام کرده است، قول هایی داده 
شده که اگر در بررســی ها ثابت شود کسانی 
هم به ناحق کشته شده اند، آن ها را جزو شهدا 

بیاورند.
حسینعلی شــهریاری در گفت وگو با ایلنا، 
دربــاره آخرین وضعیت شــهر زاهدان پس از 
حوادث چند روز گذشــته در این شهر گفت: 
وضعیت زاهدان الحمدالله آرام اســت و توصیه 
همه این است که آرامش در این منطقه حفظ 
شــود و مسئولان سیاســی و امنیتی هم قرار 

شده بررسی های لازم را انجام دهند.
نماینده زاهدان در مجلس شورای اسامی 

با بیان اینکــه گروه های زیادی آمدند تا وقایع 
و حوادثــی که در زاهدان اتفــاق افتاده بود را 
بررسی کنند، عنوان کرد: وزیر کشور به زاهدان 
آمدنــد، کمیســیون امنیت ملی و سیاســت 
خارجی مجلس شــورای اسامی هم یک تیم 
برای بررسی اتفاقات و حوادث رخ داده به این 
شهر فرستاد حتی قبل از اینکه وزیر کشور به 
زاهدان بیایند مشاورشــان را برای بررســی و 
فرستادند، همچنین جلسات متعددی  تحقق 
تشــکیل شــد نقطه نظرات معتمدان و اکثر 

نمایندگان شنیده شد و منتظر نتایج هستیم.
وی با اشــاره به این که متاسفانه خسارات 
زیــادی به اموال عمومــی در این حوادث زده 
شده است، اظهار داشــت: خسارات زیادی به 
بانک ها و دســتگاه هایی مانند شــهرداری که 
همیشــه برای پرداخت حقوق مشکل دارند، 
زده شده است. خسارات زیادی به ماشین های 
آتش نشــانی، آمبولانس ها و وسایل نقلیه زده 
شده اســت. ســرقت های زیادی اتفاق افتاده 
است؛ یعنی قبل از این که جایی را آتش بزنند، 

ســرقت انجام شده است و طبق آمار حدود ۲ 
هــزار موتور از یک پارکینگ به ســرقت رفته 
اســت همچنین تعداد قابل توجهی ماشین به 
سرقت رفته که تمامی این ها  در دست بررسی 
است و امیدواریم که ان شاالله جمع بندی خوبی 

انجام شود. 
شهریاری خاطرنشان کرد: قرار است افرادی 
که آسیب زده اند، شناسایی شوند. افرادی که 
به ناحق کشته شدند باید وضعیت شان در این 
جریانات مشخص شود و حق و حقوقی از هیچ 

کسی ضایع نشود. ضمن اینکه یکی از عزیزان 
سپاه که معاونت اطاعات سپاه سلمان بودند و 
تعدادی افراد بسیجی که بسیجیان اهل سنت 
ما هم در میان آن ها بودند به شهادت رسیدند 
که مقرر شده است به این مسائل هم رسیدگی 
شــود.  قول هایی هم داده شــده کــه اگر در 
بررسی ها ثابت شود کسانی هم به ناحق کشته 

شده اند، آن ها را جزو شهدا بیاورند.
وی دربــاره این که برخی مدعی هســتند 
تعداد کشــته های حادثه زاهــدان به ۸۱ نفر 
رسیده اســت، گفت: آمار کشته ها دقیق باید 
بررسی شود. این که هرکســی یک اطاعاتی 
می دهد درست نیســت؛ در این خصوص یک 

اتفاقی افتاده و باید بررسی شود.

نماینده زاهدان در مجلس: 

قول داده اند کسانی که به ناحق کشته شده اند را جزو شهدا بیاورند


